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“算盤”, 它本身就擁有一個非常古老的歷史。它被譽為中國
第五大發明，它也是中國一項寶貴的文化遺產。根據歷史記
載，中國早在16世紀已將第一個算盤推廣到日本。經過400
年不斷的研究，日本加以改革了中國算盤，它即是現今所採
用的算盤。同時，算盤也陸續傳到了朝鮮，印度，美國，東
南亞等國家，並受到廣泛歡迎。總而言之，算盤的發明大大
促進了文化，經濟和科學技術的發展。

許多人都知道人的智力是由遺傳，環境和教育三方面的因素
所造成的。因此，要造就一個高智慧的孩童就必須要重視先
天的因素，後天的環境和教育的影響。此外, 我們也不能漠視
孩童年幼時的早期教育。而早期教育又以進行智力開發為首
要途徑。國內外許多教育研究專家和生理學家都認為人類智
力腦細胞的成長在三歲以前已完成70%，四歲至十二歲成長至
100%。因此，兒童的早期教育和智力開發就更顯得極其重要
了。

卓越中國珠心算所採用的是雙手撥珠教學，由於同時使用左
右手來計算，因而對於平常使用率較低的右腦來說，會產生
刺激效果。對於學童而言，無論是計算能力，反應能力，專
注力或記憶力皆有很大的幫助，都有助於平衡腦力的發展及
達到強化和啟發左右腦的功能。

除了教導珠算心算技術之外，我們也特別注重於運用雙手撥
珠和一定課時的珠算，心算訓練，促使左右腦細胞得到多方
面的開發，以增強腦力的訓練，逐步做到不用算盤，即可對
多位數加，減，乘，除迅速地計算出結果。

卓越另一項全新的珠心算腦部訓練課程教學法是通過視光算
盤和採用“無口訣”、“藏像法”、閃卡與思考題練習來教
導，其速度比一般的珠心算課程快六倍，並讓學童在無口訣
的學習環境下，輕鬆掌握珠心算。

The training programme will also provide regular hours to further strengthen 
the brain power of the children so as to enable them to master the multi-
digit calculations without depending on the abacus.

卓越中國珠心算簡介 
IMA Programme Introduction

The Chinese abacus has �ve-thousand-year cultural history. It is known 
as the �fth great invention and a valuable cultural heritage. According to
 the document, the �rst abacus was  introduced to Japan from China in 
Jthe 16th century. After studying the tool for 400 years, Japan has improved 
and revolutionized the Soroban (Abacus) to what we use today. 
Simultaneously, abacus has also been introduced and become popular 
in Korea, India,  America, and other Southern Asia countries. In a word, the

economy and scienti�c technology.
invention of abacus contributed greatly to the development of culture, 

Many of us are aware of the fact that human ability and wisdom are 
determined by three factors: inheritance, environment and education. It is 
therefore vital to attach importance to a child's inborn factor, environment
in his later years and the in�uence through education if he is to be nurtured 
and to become a highly intelligent person. It is also important not to be
indi�erent towards a child's early education which is the major channel to 

many education researchers and physiologists are of the opinion that 
a child's brain cells will be 70% developed upon reaching the age of 
3, and 100% developed from the age of 4 to 12. This speaks volumes for 

develop mental power. On the growth of human's mental brain cells, 

the importance of a child's early education and mental development.

Intelligent Mental-Arithmetic (IMA) adopts "Both-Hand Abacus Mental-
Arithmetic" teaching method. By using the left and right hands to 
compute at the same time, it will produce stimulating e�ect for those 
who normally under utilize their right brain. For the schooling children, 
the method will be of great help to them in their ability and capability of 
calculation, response, concentration and memory, which in turn assist them 
to balance their brain power and strengthen the function of both their left 
and right brains. 

The latest teaching method of the Mental-Arithmetic is taught by using 
"New Era Abacus"  and the application of "Non- Formula", "Hidden Skill", 
"Flash Cards" and "Digital Practice", the learning speed of which is 6 times 
faster than the traditional one. With these innovative methods, 
children will be able to master the art of mental-arithmetic in a more 
relaxed environment without having to deal with any formula.
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Stimulate Memory by Fast Flip of Flash Card

Left Brain Right Brain

Flash Card Education
Photographic memory cultivates a good coordination 

of left and right brain, broadens visual width and
improves visual focus. 

卓 越 閃 卡 教 育 
IMA Flash Card Education

通過快速翻動卡片刺激右腦的記憶

閃卡教育
照相記憶培養左右腦良好的協調能力，

開拓視覺寬度,訓練視覺焦點。


